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    PROTOKÓŁ  Nr VII/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  25 marca  2015 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych) i otworzył obrady VII sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
  
1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Mutwil Artur 
9) Przynoga Franciszek 
10) Siudy Krystian 
11) Słomiński Tomasz 
12) Sygnowski Zygmunt 
13) Szymczak Piotr 
14) Wdowiak Mirosław 
15) Żołnowska Maria 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM 
4) Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny UM Iłowa 
5) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
6) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
7) Franciszek Paczkowski  – Sołtys wsi Czerna 
8) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
9) Małgorzata Hajdas-Grzesik – Pomoc Administracyjna w UM 
10) Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola w Iłowej 
11) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 
12) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
13) Bogusław Specht – Podinspektor w Referacie Spraw Społecznych i Cywilnych UM w 

Iłowej 
14) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej.   

2. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej za 2014 rok. 

3. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

4. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

5. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
1) przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Iłowa na lata 2015 – 2017 – referuje 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej (Druk Nr 10), 
2) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego – referuje Skarbnik Gminy 

(Druk Nr 14), 
3) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk 

Nr 15), 
4) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Iłowa – referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk 
Nr 13), 

5) wyrażenia zgody na przyjęcie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 
Agencji Nieruchomości Rolnych – referuje Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w 
Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 12), 

6) określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy 
szkołach prowadzonych przez gminę Iłowa w roku szkolnym 2015/2016, które będą 
brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów za 
każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia – referuje 
Sekretarz Gminy (Druk Nr 11). 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

9. Zakończenie VII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 
Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

 
PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 11.02.2015  r. do dnia 25.03.2015 r. : 

 16 lutego wystosowałem pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie uruchomienia 
oświetlenia ulicznego w m. Klików. W odpowiedzi ZDW wyjaśniło, że trwa procedura 
uzyskiwania pozwolenia na użytkowanie i po otrzymaniu takiego pozwolenia oświetlenie 
zostanie przekazane na rzecz Gminy Iłowa, 

 w tym samym dniu wystosowałem pismo do Starosty Żagańskiego z wnioskiem o 
rozważenie możliwości montażu lustra drogowego na wysokości posesji przy ul. Żaków 3. 
W odpowiedzi otrzymałem informację, że po dokonaniu oględzin nie stwierdzono 
konieczności montażu lustra z uwagi na wystarczająca – zdaniem Starostwa Powiatowego – 
widoczność w tym rejonie, 

 również 16 lutego wystosowałem pismo do PKP Oddział Gospodarowania 
Nieruchomościami w Poznaniu z prośbą o montaż wiaty przystankowej przy stacji PKP w 
Koninie Żagańskim. Do dnia dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi, 
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 18 lutego wystosowałem pismo do Komendy Wojewódzkiej Policji w Gorzowie oraz do 
właściciela działki zlokalizowanej za sklepem DINO wzywające do uporządkowania terenu, 

 również 18 lutego wystosowałem pismo do ZDW w Zielonej Górze z wnioskiem o 
odnowienie oznakowania poziomego dróg wojewódzkich w odniesieniu do przejść dla 
pieszych, 

 18 lutego wystosowałem pismo do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w 
Żaganiu o podjęcie działań w sprawie stanu technicznego budynków przy ul. Młyńskiej w 
Iłowej. Dnia 24 marca odbyły się oględziny ww.  terenu, w wyniku których wszczęte 
zostanie postępowanie administracyjne w sprawie stanu technicznego ww. budynków, 

 18 lutego ponownie wystosowałem pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich  w Zielonej 
Górze w sprawie montażu barierki ochronnej przy ul. Kolejowej w Iłowej. W odpowiedzi 
otrzymałem zapewnienie, że ww. barierka zostanie wykonana w ramach przebudowy drogi 
nr 296 w ul. Kolejowej, 

 16 lutego wystosowałem pismo do Komisariatu Policji w Iłowej z prośbą o wydanie opinii 
nt. ograniczenia prędkości na terenie administracyjnym miasta Iłowa dla pojazdów 
ciężarowych. Na podstawie pozytywnej opinii Komendanta Komisariatu Policji w  Iłowej w 
dniu 16 marca wystosowałem pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich z prośbą o zmianę 
organizacji ruchu polegającą na ograniczeniu prędkości do 40km/h dla pojazdów 
ciężarowych na terenie administracyjnym miasta Iłowa, 

 18 lutego wystosowałem pismo do Starostwa Powiatowego wzywające do uporządkowania 
terenu po wycince drzew w pasie drogi powiatowej w Żagańcu, 

 24 marca przekazałem formularz zgłoszeniowy do konkursu „Podwórko NIVEA”, w 
ramach którego istnieje szansa na budowę placu zabaw, przy czym całość inwestycji 
finansowana byłaby przez firmę NIVEA. Jako lokalizację wskazano teren przy ul. Traugutta 
pomiędzy budynkami wielorodzinnymi a stacją uzdatniania wody. Akurat to się zbiegło 
również z wnioskiem mieszkańców ulicy Traugutta o wybudowanie placu zabaw właśnie w 
tamtym miejscu, 

 5 marca wystosowałem pismo do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w 
Żaganiu w sprawie stanu technicznego zbiornika bezodpływowego oraz legalności 
odprowadzania ścieków z posesji Czyżowek 111, 

 20 marca wystosowałem  pismo do PKP Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w 
Poznaniu wzywające do uporządkowania terenu przy stacji PKP w Iłowej pomiędzy drogą 
powiatową prowadząca do Czyżówka a torami kolejowymi, 

 20 marca wystosowałem pismo do Starostwa Powiatowego w sprawie montażu barierki 
ochronnej na drodze powiatowej w Czyżówku w rejonie przepustu nad rzeką Czernicą, 

 13 lutego przesłałem uwagi do Programu Ochrony Środowiska Łużyckiego Związku Gmin, 

 wydałem 7 zaświadczeń o przeznaczeniu nieruchomości w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego. 

 wydałem 21 wypisów i wyrysów z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 

 ponadto wystosowałem pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze w sprawie 
rozważenia możliwości wprowadzenia ruchu rowerowego na chodniku przy ul. Żagańskiej 
na odcinku od firmy VITROSILICON do sklepu Biedronka. Wg informacji udzielonej w 
piśmie z dnia 2 lutego br. wprowadzenie zmiany organizacji ruchu wymaga wnikliwej 
analizy parametrów drogi. W przypadku możliwości dokonania zmian Zarząd Dróg 
Wojewódzkich  opracuje projekt zmiany organizacji ruchu oraz podda go uzgodnieniom 
oraz zatwierdzeniu przez Marszałka Województwa Lubuskiego, 
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 przeprowadziłem szacunkowe rozeznanie cenowe instalacji monitoringu na terenie miasta 
Iłowa. Według  szacunku orientacyjny koszt kompleksowej instalacji z lokalizacją 30 kamer 
w newralgicznych punktach miasta waha się w okolicach 100tys.zł, 

 wystosowałem pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich  w Zielonej Górze wzywające do 
utrzymywania pasa drogowego drogi woj. nr 296 w należytym porządku i czystości. 
Według informacji udzielonej w piśmie z dnia 2 lutego br. teren pasa drogi nr 296 
uprzątnięty zostanie po zakończeniu sezonu zimowego do dnia 15 kwietnia br., 

 wystosowałem pismo do Agencji Nieruchomości Rolnych wzywające do utrzymywania 
swoich nieruchomości w należytym porządku i czystości. Dotyczy to przede wszystkim 
terenów pomiędzy osiedlami Borowska i Czyżówek, 

 wystosowałem pismo do Starostwa Powiatowego w Żaganiu z prośba o utwardzenie 
fragmentu drogi powiatowej w rejonie świetlicy wiejskiej w Czyżówku. Wg. Informacji 
zawartej w piśmie z dnia 3 lutego br. teren zostanie przebudowany zgodnie z oczekiwaniami 
miejscowej społeczności w ramach planowanej przebudowy drogi powiatowej od nowej 
nawierzchni w Iłowej do końca miejscowości Czyżówek. Doraźnie plac zostanie 
wyrównany niesortem w okresie wiosennym br., 

 wystosowałem pismo do Starostwa Powiatowego w Żaganiu dotyczące złego stanu 
technicznego oznakowania drogowego dróg powiatowych. Wg informacji zawartej w piśmie 
z dnia 2 lutego br. część znaków została już wymieniona, natomiast pozostałe znaki zostały 
zamówione i będą wymieniane sukcesywnie, 

 Zleciłem wykonanie cięć pielęgnacyjnych w rejonie ul. Kolejowej i nad placem zabaw w 
Borowym. Zlecenie zostało wykonane. 

 30 stycznia odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy PRO-EKO Projekt z Konina 
(Wlkp), która wykonywać będzie koncepcję rozwoju gospodarki ściekowej na terenach 
wiejskich gminy Iłowa, wyłonionej w wyniku wstępnego rozeznania cenowego. Spotkanie 
miało na celu zapoznanie się ze stanem gospodarki ściekowej na terenach wiejskich, 
dokonano oględzin sołectw. Obecnie trwa gromadzenie materiałów wyjściowych dla 
dalszych prac, 

 wystosowałem pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Zielonej 
Górze w sprawie przebudowy drogi krajowej A18 oraz w sprawie drogi dojazdowej do 
Strefy Aktywności Gospodarczej w Iłowej. W poniedziałek odbyło się spotkanie, ja części z 
Państwa o tym informowałem na posiedzeniach komisji. W spotkaniu w Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad wziął udział również Starosta i Wicestarosta Powiatu 
Żagańskiego, Wójt Gminy Wymiarki oraz nasz samorząd reprezentował Kierownik Referatu 
Gospodarki Komunalnej Wojciech Kaczmarski i moja osoba. Podczas tego spotkania 
Dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Zielonej Górze powiedział, że 
jest duża szansa na to, że być może dzięki oszczędnościom poprzetargowym jeszcze w tym 
roku będziemy mieli decyzję co dalej z autostradą A-18. Poinformował nas, że w  
perspektywie Unii Europejskiej dla naszego kraju przewidzianych jest 96 mld zł na 
inwestycje drogi krajowe (chodzi o te wszystkie inwestycje, które były wpisane na tzw. listę 
podstawową). Niestety póki co nitka autostrady A-18 wpisana jest cały czas na liście 
rezerwowej. Wszystkie te projekty, które są na liście rezerwowej koszt ich realizacji 
przewidziany jest oszacowany jest na kwotę 40 mld zł. Szacuje się, że mniej więcej po tych 
oszczędnościach poprzetargowych będziemy wiedzieć mniej więcej na przełomie miesiąca 
sierpnia i września, przynajmniej taką deklarację złożył pan dyrektor. Szacuje się, że będą 
około 20% oszczędności, czyli możemy zakładać, że około 15 mld zł jeszcze zostanie po 
dokonaniu przetargów na  budowę dróg krajowych i  te 15 mld zł później trzeba będzie 
podzielić na te inwestycje, które wymagają 40 mld zł nakładów. Liczę na to, że ta nitka 
autostrady w tym planie inwestycyjnym się znajdzie. Taką deklarację i nadzieję złożył 
Dyrektor Generalnej Dyrekcji w Zielonej Górze.  
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Spotkanie również dotyczyło możliwości budowy drogi alternatywnej łączącej węzeł w 
Iłowej z wiaduktem w Lubieszowie oraz ewentualnie możliwości alternatywy wybudowania 
zjazdów, czy też węzła w miejscowości Lubieszów na wiadukcie istniejącym. Nie podjęto 
jeszcze żadnej decyzji w tej sprawie. O tyle więcej wiemy na temat wybudowania drogi 
alternatywnej, ponieważ projekt budowy tej drogi istnieje od 2 lat, co prawda utracił już 
pozwolenie na budowę i wszystkie ustalenia środowiskowe. Natomiast cały czas jest 
rozważana budowa takiej drogi łączącej nasz węzeł z wiaduktem w Lubieszowie. 
Oczywiście alternatywnej, jeżeli powstanie ta droga, to nie powstanie na pewno węzeł w 
Lubieszowie. Jeżeli powstanie węzeł w Lubieszowie, to nie powstanie droga alternatywna 
łącząca wiadukt z węzłem w Iłowej, 

 wystosowałem pismo w tym okresie sprawozdawczym do Zarządu Dróg Wojewódzkich w 
Zielonej Górze w sprawie rozważenia możliwości ustawienia lustra na skrzyżowaniu ulicy 
Kolejowa-Traugutta-Ogrodowa. Według informacji uzyskanej podczas spotkania z 
Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich  w Zielonej Górze propozycja zostanie 
rozważona na etapie prac przy przebudowie drogi wojewódzkiej ul. Kolejowej, 

 wystosowałem pismo do Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Zielonej 
Górze w sprawie zaleceń konserwatorskich dotyczących wymiany stolarki okiennej w 
budynku Urzędu Miejskiego w Iłowej,  

 w dniu 2 marca br. wpłynęła do mnie odpowiedź ze Starostwa Powiatowego w Żaganiu na 
moje pismo z dnia 10 lutego br.,  o przekazanie do gminnego zasobu nieruchomości Gminy 
Iłowa działki nr 494/10 położonej w Iłowej, stanowiącej własność Powiatu Żagańskiego. W 
piśmie tym Starostwo Powiatowe w Żaganiu pozytywnie ustosunkowało się w kwestii 
przekazania Gminie w/w działki, (chodzi o działkę, która jest zlokalizowana w okolicach 
„Mostku Miłości”, na której aktualnie wybudowane są cztery domy mieszkalne)  jednak 
negatywnie ustosunkowało się do moich sugestii (warunków), a mianowicie trwałego 
utwardzenia drogi przez Powiat Żagański przed jej przekazaniem na rzecz Gminy Iłowa 
oraz pokrycia przez Powiat Żagański kosztów sądowo-notarialnych związanych z 
przeniesieniem własności tej działki. Starostwo chce, aby działkę przekazać,  natomiast chce 
nam działkę przekazać w takim kształcie w jakim jest ona w chwili obecnej. To moje pismo 
z dnia 10 lutego br. było efektem petycji podpisanej przez mieszkańców z tych domów 
jednorodzinnych, którzy mają problem co roku z utwardzeniem tej drogi, mają problem z 
odśnieżaniem podczas zimy tej działki, ponieważ jest to teren Powiatu za każdym razem 
muszą szukać możliwości rozwiązań własnym sumptem, 

 ponadto udzieliłem bonifikaty udzieliłem bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu użytkowania 
wieczystego nieruchomości gruntowej ozn. działkami nr  808/3 i 809 położoną w Iłowej 
przy ul. Żeromskiego, 

 w związku z pismem LZS „Płomień” Czerna oraz Rady Sołeckiej Czerna o podjęcie działań 
zmierzających do przejęcia przez Gminę Iłowa działek nr 305/6 i 307/1 położonych w 
Czernej w celu ich późniejszego zagospodarowania na cele kultury fizycznej wystąpiłem do 
Agencji Nieruchomości Rolnych o wydanie wstępnej opinii w sprawie ich przekazania na 
rzecz Gminy Iłowa. Agencja Nieruchomości Rolnych ustosunkowała się do wniosku 
pozytywnie, wskazując dokumenty jakie musimy przedłożyć do umowy przeniesienia 
własności, 

 wystąpiłem z pismem do Dyrektora Oddziału Regionalnego w Zielonej Górze Wojskowej 
Agencji Mieszkaniowej o rozważenie możliwości budowy budynku mieszkalnego do 
zasiedlenia dla żołnierzy w Iłowej. Skoro Wojskowa Agencja Mieszkaniowa buduje takie 
bloki w Żaganiu uznałem, że warto zapytać Dyrektora Oddziału Regionalnego w Zielonej 
Górze, czy nie mógłby rozważyć takiej możliwości. W piśmie zwróciłem uwagę na to, że 
jesteśmy w stanie wskazać takie miejsca, w których taki blok dla żołnierzy mógłby powstać 
w Iłowej, 
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 wystąpiłem do Wojewody Lubuskiego z wnioskami o stwierdzenie nabycia przez Gminę 
Iłowa prawa własności nieruchomości ozn. działką nr 488 w Kowalicach oraz nr 720/1 w 
Iłowej,  

 podpisałem umowy z Firmą "Geomiet" z Żagania na wykonanie podziałów geodezyjnych 
działek nr : 145 w Borowem, 86/2 w Czernej oraz 338/8 w Szczepanowie, 

 uzgodniłem pozytywnie nadbudowę budynku mieszkalnego nr 55 na działce nr 38/4 w m. 
Czerna gm. Iłowa w odległości mniejszej niż 6 m od granicy z drogą gminną nr 001814F 
ozn. działką nr 443, 

 wysłałem pismo do urzędu Gminy w Żarach z prośbą o naprawę nawierzchni drogi ozn. 
działką nr 18 w obrębie Mirostowice Dolne, pomiędzy miejscowościami Mirostowice Dolne 
- Jankowa Żagańska (Janów), 

 wysłałem pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze dot. prośby mieszkańca 
o podjęcie działań w celu likwidacji zastoiska wód opadowych w pasie drogi wojewódzkiej 
nr 296 przy budynku ul. Żagańska 43 w Iłowej, które pojawia się po każdych wzmożonych 
opadach deszczu, 

 zezwoliłem na lokalizację przyłącza wodociągowego w pasie drogowym drogi stanowiącej 
własność Gminy Iłowa w Czernej do projektowanego budynku na działce nr 346/10, 

 uzgodniłem pozytywnie projekt zmiany liniowego rozkładu jazdy MZK Sp.z o.o. w Żaganiu 
na linii komunikacyjnej Nr: 25 Żagań-Konin Żagański-Wymiarki polegający wprowadzeniu 
nowego przystanku i wydłużenia linii, 

 podpisałem umowy na obniżenie studzienki kanalizacji burzowej przy budynku nr 17 przy 
ul. Żeromskiego, 

 w ramach podpisanej umowy Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
przystąpił do napraw cząstkowych nawierzchni dróg asfaltowych na terenie miasta i Gminy 
Iłowa. Na te potrzeby została zakupiona masa asfaltowa na zimno, 

 Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej przystąpił do napraw 
nawierzchni dróg gruntowych na terenie miasta i Gminy Iłowa oraz napraw i czyszczenia 
tabliczek z nazwami ulic, 

 wydałem 2 decyzje zezwalające na usuniecie drzew, 

 wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcie „Zmiana 
sposobu użytkowania istniejącego budynku zakładu stolarskiego na budynek zakładu 
produkcyjno-usługowego o profilu obróbka metali”, 

 zlikwidowano 1 dzikie wysypisko śmieci, 

 wpisano 6 przedsiębiorców do rejestru ewidencji działalności gospodarczej, 

 zmiany we wpisie uzyskało 15 przedsiębiorców, 

 zawiesiło działalność 3 przedsiębiorców, 

 wznowiło działalność 2 przedsiębiorców, 

 wykreślono wpis 1 przedsiębiorcy, 

 wszczęto 1 postępowanie w sprawie wygaszenia zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych, 

 przydzielono 1 mieszkanie socjalne z mieszkaniowego zasobu gminy, 

 wydano decyzję dotyczącą wygaśnięcia zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 
związku z likwidacją punktu, 

 udzielono 1 informacji publicznej dotyczącej opieki nad bezdomnymi zwierzętami, 
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 23 lutego podpisałem  umowy  na realizację zadania pn. „Poprawa warunków uprawiania 
sportu  przez zawodników klubów   sportowych”. Umowy zostały podpisane ze: 

      Stowarzyszeniem Ludowy Zespół Sportowy  „Płomień” w Czernej  na kwotę 9.700,00 zł, 
Stowarzyszeniem Turystyczno-Sportowego  „Orzeł” z Konina Żagańskiego na  kwotę 
19.300,00 zł, Klubem Piłkarskim  „Piast” w Iłowej na kwotę  69.000,00 zł. Realizacja 
powyższych zadań odbywać się będzie w okresie od 1marca do 30 listopada 2015 r., 

 wybrano wykonawcę i podpisano umowę na wykonanie oświetlenia ul. Leśnej, 

 wybrano wykonawcę i podpisano umowę na doprowadzenie prądu do boiska w Czernej, jak 
też  przyłącza wody do boiska w Czernej, 

 wybrano projektanta na remont świetlicy w Jankowej Żagańskiej,  

 wybrano projektanta na rozbudowę remizy w Borowym, 

 wybrano wykonawcę i zlecono wykonanie przeglądów okresowych placów zabaw w 
gminie,  

 zakończono remont świetlicy w Szczepanowie, 

 wybrano projektanta i podpisano umowę na dokumentację związana z przebudową 
nawierzchni ul. Młyńskiej w Iłowej, 

 wybrano projektanta i podpisano umowę na dokumentację związaną z przebudową 
oświetlenia Pl. Wolności w Iłowej, 

 zamontowano stojak na rowery przy budynku Urzędu Miejskiego, 

 wybrano wykonawcę i podpisano umowę na wykonanie dodatkowego oświetlenia przy 
garażach na ul. Piaskowej w Iłowej ( 1 lampa ),  

 wybrano wykonawcę i podpisano umowę na wykonanie dodatkowego oświetlenia na terenie 
sołectwa Żaganiec ( fundusz solecki ), 

 wybrano wykonawcę i podpisano umowę na wykonanie 1 lampy na terenie sołectwa 
Jankowa Żagańska ( fundusz sołecki ), 

 ponadto wydałem 7 decyzji o warunkach zabudowy, 

 13 lutego spotkałem się z przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie  
przekazania działek 1154, 1154/1, 1154/2 zlokalizowanych przy osiedlu przy ulicy 
Borowskiej, 

 24 lutego br. uczestniczyłem w wizycie w mieście partnerskim Ritchen, 

 10 marca br. zorganizowaliśmy wspólnie z Burmistrzem Gozdnicy spotkanie dla 
przedsiębiorców z naszych gmin z Dyrektorem Lubuskiego Programu Operacyjnego Panem 
Pawłem Sługockim, 

 12 marca br. odbyło się posiedzenie Zespołu Zarządzania Kryzysowego, posiedzenie tego 
Zespołu odbyło się po wielu latach przerwy. 

Przewodniczący Komisji Stałych i Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z 
pracy Komisji za okres międzysesyjny.  

 
Ad. II pkt 2 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej za 2014 rok. 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej przedstawiła 
sprawozdanie z działalności Ośrodka (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Do sprawozdania nie zostały zgłoszone uwagi i zapytania. 
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Ad. II pkt 3  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

Do Pana Burmistrza – dziękuję bardzo za odpowiedź na moja interpelacje związaną z Czyżówkiem, 
jednak w ostatnim zdaniu tego wyjaśnienia cytuję: „W dalszym ciągu istnieje więc zasadnicze 
pytanie, czy tzw. „Osiedle Czyżówek” to zabudowa o istniejących funkcjach rolniczych. Jeżeli tak, 
to możliwe jest powiększenie sołectwa Czyżówek o tzw. „Osiedle Czyżówek”; jeżeli nie, to taka 
uchwała (zmieniająca granice sołectwa) może być uznana przez organ nadzoru za niezgodną z 
prawem.” Dlatego bardzo bym prosił o odpowiedź. Jednak nie będę dalej drążył już tego tematu, ale 
uważam za bezsensowne cztery Czyżówki w gminie, ponieważ był taki przypadek z pogotowiem, 
że na Koninku w „Vitrosiliconie” zgłosili wypadek, człowiek miał udar to jeździli ponad godzinę 
czasu, bo nie mogli znaleźć gdzie w Czyzówku ten człowiek się znajduje, ale to z mojej strony  
koniec tematu. 
Natomiast mam dwa wnioski: 

1) przy skrzyżowaniu ulicy B. Chrobrego z Okrzei (przy garażach)  pierwsze drzewo prawie 
już się rozpoławia i stwarza zagrożenie, jedna część tego dużego konaru drzewa zwali się na 
przewody elektryczne, co może spowodować duże zagrożenie i dla ludzi i pojazdów tam się 
poruszających. Dlatego bym prosił o podjęcie decyzji ewentualnie wycięcia tego konara, 

2) wnioskuję, żeby na ulicy Sportowej postawić znak „Uwaga na drogę z pierwszeństwem 
przejazdu, a na ulicy Poniatowskiego, że „Droga z pierwszeństwem przejazdu” lub 
odwrotnie to już jest kwestia rozwiązania, ponieważ ludzie się przyzwyczaili, że ulica 
Poniatowskiego jest główna, pędzą i nie zwracają uwagi, a jednak te pojazdy, które są na 
ulicy Sportowej mają pierwszeństwo przejazdu.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny 
1) możliwość zwiększenia ławek na placu zabaw przy „Orliku”, 
2) większa promocja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (poinformowanie 

mieszkańców, że to jest bezpłatne, że jest możliwość wywozu odpadów segregowanych), 
3) na lata 2014 – 2020 startują programy operacyjne: „Polska Cyfrowa”, „Infrastruktura i 

Środowisko” oraz „Wiedza, Edukacja i Rozwój”, można to wykorzystać w stosunku do 
gminy poprzez unowocześnienie infrastruktury, czy aspektów środowiskowych w gminie, 
także dotyczy to administracji, szkół, przedszkola. Także proszę o zwrócenie uwagi na te 
programy, 

4) wniosek o ograniczenie prędkości poprzez umiejscowienie progów zwalniających, chodzi 
głównie o teren koło przedszkola i koło szkoły podstawowej 4-6. 

Pan Mirosław Wdowiak – Radny 
1) zwrócił uwagę na śmieci za placem zabaw obok „Orliku” w postaci butelek po alkoholu 

wokół ogrodzenia. Ten temat już wcześniej zgłaszaliśmy, że w godzinach wieczornych z 
udziałem młodzieży często tam się odbywają libacje alkoholowe i jest sporo butelek po 
alkoholu przy ogrodzeniu placu zabaw ulicy Piaskowej, 

2) Panie Burmistrzu prosiłbym o wyjaśnienie tej idei, o której Pan wspomniał – budowy bloku 
wojskowego na terenie naszej gminy w kontekście takim, co gmina z tego miałaby. 

Pan Artur Mutwil – Radny 
Zgłosił, że w Parku  na siłowni jest uszkodzony drążek do ćwiczeń. 
 
Ad. II pkt 4 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
Zgłosił, że droga powiatowa w Koninie Żagańskim w kierunku Szczepanowa jest w fatalnym 
stanie. Sprawa została zgłoszona  do Powiatu, ale poprosił o poparcie wniosku przez Burmistrza, 
żeby to szybciej było zrobione. 
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Ad. II pkt 5 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Iłowa na lata 2015 – 2017 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – poinformowała, że do 
zadań własnych gminy należy opracowanie i realizacja 3-letnich gminnych programów wspierania 
rodziny oraz, że w terminie do dnia 31 marca każdego roku Burmistrz składa Radzie Miejskiej 
roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz przedstawia potrzeby 
związane z realizacją zadań.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że projekt uchwały został 
przygotowany w związku z otrzymanym pismem ze Starostwa Powiatowego w Żaganiu i daną 
odpowiedzią na to pismo, że przy najbliższej zmianie uchwały budżetowej na 2015 rok będzie taki 
projekt przedłożony. W związku z tym, że jest zmiana w uchwale budżetowej, to jeszcze musi być 
wywołana dodatkowa uchwała o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego. Tutaj 
dofinansowanie wynosi 9.212 złotych i przeznaczone jest na zakup nowoczesnego radiowego 
systemu alarmowania i ostrzegania ludności zlokalizowanego na terenie Powiatu Żagańskiego. 

Pan Edward Lesiak – Radny – ja chciałbym się dopytać na czym ten nowoczesny radiowy system 
miałby polegać w Powiecie Żagańskim.  

Pan Bogusław Specht – Specjalista od spraw Obrony Cywilnej – zapoznał Radę z treścią pisma, 
które wpłynęło ze Starostwa Powiatowego w Żaganiu dotyczącego zakupu nowoczesnego systemu 
ostrzegania ludności. Poinformował, że jako Gmina Iłowa wkład własny w ten projekt mamy w 
ilości 3 syren o wartości 9.212 złotych. Jest to 15% wartości całego projektu, to jest bardzo 
niewiele. Aktualnie na terenie gminy do obrony cywilnej służy nam tylko jedna syrena znajdująca 
się w byłym zakładzie „Eskord”. Pozostałe syreny, którymi alarmowanie następuje, to są syreny te, 
które są zainstalowane w OSP w Borowem, w Koninie i w Iłowej. Przy czym dźwięk syreny jak się 
włącza wszystkim się kojarzy z pożarem. Na dzień dzisiejszy są trzy alarmy, które nas mogą 
spotkać, to są alarmy o zarządzaniu sytuacji kryzysowej (pożar, powódź itd.), drugi alarm to jest o 
nalotach, trzeci alarm, który nas może dotyczyć to jest alarm o skażeniach. Cały system, który 
miałby być zainstalowany  polegałby na tym, że nie tylko są to syreny alarmowe, czyli dźwiękowe, 
ale również na każdym takim jednym punkcie (na terenie naszej gminy byśmy 3 zamontowali) jest 
zainstalowane urządzenie głośnomówiące. Czyli można podawać komunikaty o wszelkiego typu 
skażeniach, jest to system elektroniczny, który może być uruchamiany z Powiatu przez Starostę. 
Natomiast jeżeli jest sytuacja taka, że w województwie coś się dzieje, ten system może być również 
uruchamiany przez Wojewodę bezpośrednio. Czyli już z dużo większym wyprzedzeniem mamy 
przekazana informację. Na posiedzeniach komisji były uwagi, że zabieramy środki strażakom, a 
dajemy na syreny. Jedno i drugie służy bezpieczeństwu. Nasze straże pożarne nie ucierpią na tym, 
ponieważ mamy tak zaplanowany budżet, że ta kwota będzie mało znacząca w stosunku do całości 
tego budżetu. Realizacja wydatków bieżących w roku 2013 na OSP wyniosła 164.649,60zł w roku 
2014 wyniosła 118.945,40zł natomiast na rok 2015 mamy zaplanowane w budżecie na OSP 
213.137,00zł. Po odjęciu tych 9.212zł,  które będą przeznaczone na zakup tego sprzętu zostanie 
nam 203.925 złotych, czyli to jest o 70 tys. zł więcej jak w zeszłym roku. Tutaj bierzemy pod 
uwagę ekwiwalent strażaków w zeszłym roku mieli po 8 złotych, teraz mają po 10 złotych. Zeszły 
rok był korzystny dla nas nie było dużo pożarów, nie było dużo wyjazdów, nie było dużych 
kosztów. Ponosiliśmy opłaty za paliwo, opłaty pozostałe. Liczymy się z tym, że może być taka 
sytuacja zwiększonych kosztów, ale mamy to w tym budżecie ujęte. Jeżeli tak by się stało, że liczba 
pożarów by wzrosła, a tego nikt nie przewidzi, to wtedy musielibyśmy zmiany w budżecie 
wprowadzać na zapewnienie dla straży pożarnych środków. 
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Pan Krystian Siudy – Radny – kto będzie ponosił później koszty konserwacji, utrzymania tego 
sprzętu, który u nas będzie się znajdował, czy  Gmina będzie partycypowała dalej, czy powiat.  

Pan Bogusław Specht – myślę, że gmina również będzie ponosiła koszty, ale to nie są koszty 
wysokie. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny – mam pytanie, czy ten system będzie zsynchronizowany z 
dotychczasowym systemem np. straży. 

Pan Bogusław Specht – jak najbardziej, jednostki straży pożarnej mamy w trzech 
miejscowościach,  w każdej tej jednostce są samochody pożarnicze z głośnomówiącymi zestawami 
i jeżeli coś się będzie działo w danym rejonie to będzie jeździł wóz strażacki i będzie informował, 
że taka i taka sytuacja jest, czy zagrożenie i czego dotyczy.  

Pan Edward Lesika – Radny – stacja bazowa gdzie będzie? 

Pan Bogusław Specht –  stacja mobilna będzie jedna na cały powiat w Żaganiu, natomiast stacje 
bazowe będą po jednej w każdej gminie, ale gdzie będzie umiejscowiona to jeszcze jest kwestia 
lokalizacji, trudno w tej chwili powiedzieć, na to pytanie udzielę Panu odpowiedzi pisemnej.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – projekt tej uchwały był omawiany na każdej 
komisji szczegółowo w jaki sposób znajdujemy środki na pokrycie zwiększenia wydatków, przede 
wszystkim idzie duże zwiększenie wydatków na projekt budowlany rozbudowy Szkoły 
Podstawowej w Iłowej, bo aż w kwocie 87.630 zł. Jeżeli chodzi o opracowanie dokumentacji 
technicznej na remont świetlicy w Jankowej przewidziana jest kwota 5.900 zł. Środki te zebrane są 
wynikiem zmniejszenia na innych w większości wydatkach majątkowych po przeprowadzonych 
przetargach, czy zapytaniach o cenę z tym, że niektóre umowy wiemy ile co będzie kosztowało, ale 
jeszcze nie są podpisane. Jeżeli chodzi o takie ważniejsze zmiany w tej uchwale może dla Państwa 
nie takie istotne, bo jeżeli chodzi o kwoty to za dużo się nie zmieni, tylko odnośnie zmiany 
klasyfikacji budżetowej. Na tych klasyfikacjach budżetowych przerzucamy duże środki, bo w 
sumie na dochodach przerzucamy 992.320 zł z działu 750 rozdział 75618 właśnie na tą klasyfikację 
budżetową dział 900 rozdział 90002, czyli tak jak gdyby porządkujemy budżet pod potrzeby, które 
zaczną nas obowiązywać od 31 marca tego roku. Tutaj jeszcze istotna taką zmianą jest zmniejszenie 
rozchodów o kwotę 136.000 zł. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – tak jak to było przedstawione w protokole Komisji 
Rewizyjnej byłem przeciwny zmniejszeniu na OSP jednak po zapewnieniu Pani Skarbnik i Pana 
Burmistrza, że środków na OSP nie zabraknie zmieniłem zdanie. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Iłowa 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – poinformował, że 
ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 roku w art. 11a ust. 1 nakłada na Radę Miejską obowiązek 
corocznego uchwalania w terminie do 31 marca programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Zgodnie z tym samym artykułem w ust. 7 projekt 
programu powinien być w terminie do 1 lutego przekazany do zaopiniowania właściwemu 
powiatowemu lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem 
działania jest ochrona zwierząt oraz zarządcom kół łowieckich działających na terenie gminy. 
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Projekt tego programu został sporządzony zgodnie z zapisami ustawy i przekazany został do 
zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Żaganiu i 7 kołom łowieckim, które mają 
obszar działania na terenie naszej gminy oraz Towarzystwu Opieki Nad Zwierzętami w Zielonej 
Górze. Projekt został przekazany 26 stycznia, czyli w terminie przewidzianym przez ustawę. W 
wyniku przesłania projektu 3 koła łowieckie wyraziły swoje opinie w tym temacie, pozostałe koła 
łowieckie, wcześniej wspomniane Towarzystwo oraz Powiatowy Lekarz Weterynarii nie zajęli 
stanowiska w ogóle w sprawie, co po okresie 21 dni uznaje się za zaopiniowane pozytywnie. W 
związku z tym w celu wypełnienia ustawowego obowiązku przedłożony został Państwu projekt 
programu celem uchwalenia. Tutaj przypomnę była dyskusja dosyć gorąca na komisjach na ten 
temat rozumiem, że w stosunku do akurat  tego programu nie było uwag, a na przyszłość takie 
uwagi bardziej dotyczące ogólnie ochrony zwierząt. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

5) wyrażenia zgody  na przyjecie do gminnego zasobu nieruchomości, nieruchomości 
Agencji Nieruchomości Rolnych 

Pan Janusz Kaniecki – Podinspektor w  Referacie Gospodarki Komunalnej – przedstawiony 
projekt uchwały został wywołany wspólnym wnioskiem, który wpłynął do Burmistrza od 
Stowarzyszenia LZS „Płomień” Czerna oraz Rady Sołeckiej Czerna, w którym to wniosku  
wniesiono o podjęcie działań zmierzających do przejęcia przez Gminę Iłowa  działek określonych 
w uchwale w celu ich późniejszego zagospodarowania na cele kultury fizycznej poprzez budowę 
szatni, boiska do siatkówki, koszykówki i tenisa, boiska treningowego do gry w piłkę nożną oraz 
parkingu dla osób korzystających z planowanych obiektów. Pismem z dnia 13 lutego br. Burmistrz 
Iłowej wystąpił z wnioskiem do Agencji Nieruchomości Rolnych w Zielonej Górze o wydanie 
wstępnej opinii w sprawie przekazania na rzecz Gminy Iłowa z zasobu Agencji Nieruchomości 
Rolnych nieruchomości ozn. działkami nr 305/6 i 307/1 położonych w obrębie Czerna. W dniu 
27 lutego br. wpłynęło pismo z Agencji Nieruchomości Rolnych,  w którym to wyrażono 
pozytywną opinię w kwestii przekazania tych działek i jednocześnie wskazano dokumenty jakie 
Gmina musi przedłożyć. Jednym z nich jest uchwała Rady Miejskiej w Iłowej. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy 
szkołach prowadzonych przez gminę Iłowa w roku szkolnym 2015/2016, które będą 
brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów za 
każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – poinformował, że zmiana ustawy o systemie oświaty 
także dotknęła swoimi przepisami przedszkola. Jeśli chodzi o przyjęcie dzieci do przedszkola 
zostały określone nowe zasady. Nowe zasady określają, że przyjęcie dzieci do przedszkola odbywa 
się trójetapowo. W pierwszym etapie przyjmuje się dzieci bez żadnych warunków wstępnych, bez 
żadnej oceny jeżeli liczba dzieci, które chcą uczęszczać do przedszkola jest taka sama jak ilość 
miejsc w przedszkolu. Jeżeli będzie sytuacja, że ilość chętnych dzieci będzie większa niż miejsc w 
przedszkolu zgodnie z ustawą w pierwszym rzędzie bierze się pod uwagę kryteria ustawowe. Do 
tych kryteriów ustawowych należy:  wielodzietność rodziny kandydata,  niepełnosprawność 
dziecka, niepełnosprawność jednego z rodziców, niepełnosprawność obojga rodziców, 
niepełnosprawność rodzeństwa, samotne wychowywanie kandydata w rodzinie, objęcie kandydata 
pieczą zastępczą. Jeżeli po zastosowaniu tych kandydatów już mamy wypełnione miejsca, czyli na 
podstawie tych kryteriów uda się zapełnić miejsca w przedszkolu nie stosujemy kryteriów, o 
których mowa w tej uchwale. Jeżeli zgodnie z uchwałą  jeżeli jednak na podstawie tych kryteriów 
ustawowych dalej nie można precyzyjnie określić, które dzieci mają się dostać do przedszkola 
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wówczas stosuje się kryteria na tzw. drugim etapie. W projekcie uchwały zaproponowano 5 takich 
kryteriów. Do pierwszego kryterium należy  kontynuacja edukacji w tym samym przedszkolu, a 
więc w takim wypadku chcemy, aby dziecko dostało 1 punkt dodatkowo jeśli chodzi o kryteria, o 
dowartościowanie. W drugim kryterium dziecko dostaje 1 punkt wtedy gdy rodzice nie są do 
południa w miejscu zamieszkania, a więc jeżeli pracują, lub wykonują pracę na podstawie umowy 
zlecenia, lub uczą się w trybie dziennym, lub prowadzą gospodarstwo rolne, lub prowadzą na 
własny rachunek działalność gospodarczą. W trzecim kryterium dziecko dostaje punkt jeżeli zostaje 
zapisane co najmniej na siedem godzin. W czwartym kryterium dziecko dostaje punkt jeżeli 
pochodzi z rodziny objętej nadzorem kuratorskim lub wsparciem asystenta rodziny. W piątym 
kryterium dziecko dostaje punkt jeżeli dochód na członka rodziny jest mniejszy niż 574 złotych. 
Paragraf drugi uchwały mówi jakie dokumenty należy dostarczyć, aby poszczególne kryteria 
udokumentować.  

Pan Edward Lesiak – Radny – nasz niepokój podczas prac komisji nie tyle wzbudził system 
punktów lecz to, że uchwała  obowiązuje tylko w tym roku szkolnym. Może by Pan Sekretarz 
jeszcze naświetlił nam problem przed jakim staniemy w gminie w następnych latach. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – rzeczywiście mówiłem na komisjach, że to jest 
uchwała, która będzie obowiązywać tylko w jednym roku szkolnym, czyli 2015/2016 tak jak jest to 
w tytule. Dlatego, ponieważ te kryteria dotyczą nie tylko przedszkoli, ale i oddziałów 
przedszkolnych. Natomiast oddziały przedszkolne z mocy ustawy znikają od 1 września 2016 roku, 
czyli w przyszłym roku o tej porze będziemy jeszcze raz podchodzić do tej uchwały, ale już wtedy 
tylko do przedszkoli, zniknie tutaj określenie oddziały przedszkolne.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 18.03.2015 r. – 25.03.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 6 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.   
za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (K.Burnat) 
 
Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o zapytania Pana Radnego Franciszka Przynogi 
chciałbym wrócić do Czyżówka, bo oczywiście nie możemy udawać, że problem nie istnieje, bo on 
istnieje. Mamy cztery Czyżówki w gminie z tym, że musimy też zdać sobie sprawę, że każda 
zmiana z tym związana jest z konkretną zmianą granic administracyjnych miasta Iłowa. To znowu 
ociera się o procedury i ociera się o Ministerstwo Spraw Wewnętrznych, konkretne koszty za tym 
idą. Wydaje się, że moglibyśmy się do końca roku przymierzyć do tych kosztów i ewentualnie na 
początku przyszłego roku jeszcze raz do tego tematu wrócić.  

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – to jest o tyle kłopotliwe, że związane jest z kosztami 
geodezyjnymi, a więc zmianą map i to wszystko pokrywa gmina, sama decyzja ministra to jeszcze 
nie jest wszystko, najwięcej kosztują później te geodezyjne rzeczy. Po drugie też trzeba się 
zastanowić co mieszkańcy na to. Teraz jeżeli chodzi o naszą Strefę, jeżeli mówimy o Legnickiej 
Strefie Ekonomicznej, wszyscy wiedzą gdzie to jest. Być może nazewnictwo poprawić, a zostawić 
wszystko w granicach tak jak jest, bo to jest najtańsze. Może tak jak Pan Burmistrz mówi 
przymierzmy się najpierw do kosztów. 
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Pan Franciszek Przynoga – Radny – proponuje konsultacje społeczne przeprowadzić i zobaczyć 
jaka jest wola mieszkańców. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  nawiązując jeszcze do Strefy, całe 52 ha, które zamierza 
objąć swoim działaniem Legnicka Specjalna Strefa Ekonomiczna znajdują się w miejscowości 
Konin Żagański nie w Iłowej.  

Jeśli chodzi o zapytanie dotyczące drzewa na ulicy Okrzei mam trochę żal do Pana Radnego 
dlatego, że sprawę dopiero Pan zgłasza na sesji, dlaczego nie zrobił Pan tego wcześniej skoro 
drzewo jest w tak opłakanym stanie. Jak słusznie Pan zauważył ono za chwilę może się rozpaść na 
pół i komuś zrobić krzywdę. Od jutra w sprawie tego drzewa będziemy działać. 

Jeśli chodzi o oznakowanie skrzyżowania ulicy Sportowej i Poniatowskiego to oczywiście jak 
najbardziej wniosek jest zasadny, zwrócimy się do Powiatu Żagańskiego o zmianę organizacji 
ruchu, ponieważ ulica Poniatowskiego jest drogą powiatową. 

Jeśli chodzi o zapytania Pana Radnego Leszcza w sprawie zwiększenia liczby ławek na placu 
zabaw przy „Orliku” odbędą się oględziny na miejscu i zobaczymy ile ławek jesteśmy w stanie 
zakupić. 

Jeśli chodzi o wniosek związany z promocją Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
wszyscy jesteśmy zgodni, że ta promocja jest potrzebna, aktualnie opracowujemy ulotkę 
dedykowaną temu Punktowi. Na tablicy przy oczyszczalni zostanie zamieszczona informacja o tym 
Punkcie.  

Jeśli chodzi o programy operacyjne i możliwości skorzystania Gminy Iłowa konkretnie z tych 
programów, które Pan wymienił to jak najbardziej postaramy się zrobić wszystko, żeby skorzystać 
z tych programów. Natomiast nie wszystkie te programy będą dedykowane gminom w 
województwie lubuskim. Pan tutaj wymienił trzy, te programy obejmują wszystkie województwa, a 
nasze województwo jak Państwo wiecie jest na przedostatnim miejscu jeśli chodzi o środki 
przeznaczone dla gmin, co nie znaczy, że tych pieniędzy jest mało, jest ich bardzo dużo i na pewno 
będziemy się starali o nie wnioskować. Jeżeli Pan Radny  ma jakiś konkretny pomysł na konkretny 
projekt to zapraszamy do urzędu i będziemy razem dyskutowali być może uda nam się na jakiś 
program wniosek złożyć. 

Jeśli chodzi o ograniczenie prędkości i progi zwalniające jak najbardziej jest to wniosek zasadny, 
zastanowimy się w jaki sposób rozwiązać ten problem. To też oczywiście związane jest z kosztami, 
takiego wydatku nie ma zaplanowanego w budżecie gminy na ten rok.  

Jeśli chodzi o wniosek Pana Przewodniczącego Rady dotyczący zanieczyszczenia wokół placu 
zabaw to jest oczywiste, że o to miejsce należy w sposób szczególny zadbać.  

Jeśli chodzi Pana o pytanie dotyczące wniosku skierowanego do Oddziału Wojskowej Agencji 
Mieszkaniowej w Zielonej Górze konkretnie Pana pytanie dotyczyło korzyści płynących z takiego 
budownictwa, to każde budownictwo na terenie każdej gminy niesie za sobą konkretne korzyści 
społeczne i ekonomiczne, szczególnie budownictwo mieszkaniowe każdego typu, czy to 
wojskowego, czy to cywilnego. To są konkretni nowi mieszkańcy na terenie gminy, którzy mogliby 
się pojawić, którzy zasiedliliby taki blok, to są konkretne pieniądze, które oni tutaj wydają na 
terenie gminy, tutaj zakładają rodziny, tutaj posyłają dzieci do szkół i przedszkoli i taki jest cel. 
Jeśli chodzi o formę ewentualnie przekazania gruntu pod taką inwestycję, to na przykładzie miasta 
Żagań to się może odbywać w ten sposób, że na mocy Uchwały Rady Miejskiej w tym przypadku 
Iłowej przekazujemy konkretny grunt nieodpłatnie Wojskowej Agencji Mieszkaniowej i na tym 
gruncie budują taki blok.  Tak mogłoby się to odbywać. Ja myślałem o dwóch lokalizacjach na 
terenie Iłowej, których gruntów właścicielem jest gmina. Pierwsza lokalizacja to jest osiedle 
Czyżówek, druga lokalizacja osiedle ulica Borowska, a trzecia lokalizacja związana jest z gruntem 
Skarbu Państwa zlokalizowana pomiędzy ulicą Kolejową a ulicą Ogrodową w okolicach boiska 
wielofunkcyjnego przy ulicy Ogrodowej przy „Mostku” Miłości”, tam jest wydaje się piękne 
miejsce na tego typu inwestycję.  
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Nie wiemy jaka będzie odpowiedź Wojskowej Agencji Mieszkaniowej. Jeżeli będą zainteresowani 
umówię się na spotkanie i ewentualnie pokażę te miejsca. Rozmawiałem  na ten temat z 
pracownikami Sztabu 11  Lubuskiej Dywizji Kawalerii Pancernej, z żołnierzami, którzy pracują w 
dziale logistyki i oni uznali, że to jest dobry pomysł, żeby takie budownictwo powstało poza 
miastem Żagań. Natomiast to jest ich opinia pewnie Wojskowa Agencja Mieszkaniowa o taką 
opinię Dowódcę Dywizji będzie prosiła.  

Jeśli chodzi o siłownię zewnętrzną, o której mówił Pan Radny Mutwil, to zostanie ona oczywiście 
naprawiona w ramach bieżącego utrzymania placu zabaw, bo ta siłownia jest również w ramach 
placu zabaw konserwowana.  

Ad. II pkt 8 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 

Jeśli chodzi o wniosek Pana Sołtysa z Konina, jak najbardziej poprzemy działania związane z 
poprawa stanu nawierzchni drogi Konin – Szczepanów. 

Ad. II pkt 10 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady VII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
 
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 14  stron, ponumerowanych od 1 do 14. 
 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15

00
 do godz. 17

25
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 
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